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1. Inleiding 

Deze voortgangsrapportage geeft een overzicht van de vorderingen in het wijkgericht werken over de 
afgelopen twee jaar. In deze periode heeft u het Programma Wijkgericht Werken 2007-2010 
vastgesteld. Dit programma was het uiteindelijke resultaat van onze op 21 november 2006 
georganiseerde conferentie wijkgericht werken in schouwburg De Kampanje, waar we met de 130 
deelnemers de prioriteiten voor de komende jaren hebben bepaald. We hebben ambities aangescherpt, 
zoals meer bewonersparticipatie, meer vraaggestuurd werken en een versterking van de positie van 
wijkplatforms en wijkwerkers. Wij verwijzen naar het genoemde document voor meer informatie. De 
lezer kan uit deze voortgangsrapportage opmaken of we met de verschillende geformuleerde ambities 
op de goede weg zijn of niet. 

Deze rapportage vormt geen volledige opsomming van waar wijkwerkers zich de afgelopen twee jaar 
mee bezig hebben gehouden. We beperken ons tot de in het oog springende zaken waarover een 
bepaalde voortgang of iets nieuws is te melden. Als wij bepaalde activiteiten niet noemen, wil dat niet 
zeggen dat we ze niet onderschrijven of niet waarderen. ledereen die zijn of haar steentje bijdraagt aan 
leefbare wijken, hoe klein ook, heeft onze sympathie! 

2. Enkele ontwikkelingen op hoofdlijnen 

Strategische Visie 
In onze Strategische Visie hebben we de ontwikkeling van Stadshart, Willemsoord en haven prioriteit 
gegeven. Daarbij worden zaken als de ontwikkeling van Nieuw Den Helder, de uitwerking van de 
structuurvisie Julianadorp en het wijkgericht werken natuurlijk niet vergeten. Er is echter geen geld voor 
extra ambities daarin. Dat doet soms pijn, want wij realiseren ons dat er vanuit de wijken bekeken altijd 
wel goede argumenten zijn voor extra uitgaven. 
Wijkgericht werken gaat echter om meer dan alleen geld uitgeven. Het is ook een manier van werken: 
flexibel, met open houding, interactief, bewoners(organisaties) betrekken en serieus nemen, efficient 
samenwerken met alle partijen. Dit soort zaken kost niet altijd geld - soms levert het zelfs geld op! -, en 
wij vinden ze van wezenlijk belang. Niet voor niets is wijkgericht werken een prioriteit in ons 
coalitieprogramma, uiteraard binnen de genoemde financiele grenzen. Hoewel we daar zeker voortgang 
mee boeken, is de beschreven houding nog geen gemeengoed in de mate die wij voor ogen hebben. Er 
ligt nog een opgave om de sectorale afdelingen beter te laten aansluiten op de frontliniemedewerkers. 

Convenant Wijkaanpak-Plus 
Er komt een convenant 'Wijkaanpak Plus' tussen gemeente en Woningstichting voor extra impulsen in 
het wijkbeheer. Beide partijen steken jaarlijks 150.000 euro in een gezamelijke pot, waaruit op flexibele 
en slagvaardige wijze ingrepen in wijken en buurten worden betaald die uitstijgen boven de reguliere 
beheertaken van de partners. Bewonersparticipatie is uitgangspunt bij de wijkverbeteringen die vanuit 
het convenant worden gefinancierd. De wijkplatforms krijgen invloed op de wijze waarop de gelden 
worden besteed. De Wijkaanpak Plus heeft naast fysieke doelstellingen ook de ambitie om de wijken 
sociale impulsen te geven. Wij verwachten dat het niet alleen een goede uitwerking zal hebben op de 
aanblik van de openbare ruimte, maar ook op de samenwerkingsprocessen en de bewonersparticipatie 
in de wijken. Wij dekken onze geldelijke inleg uit een herschikking van middelen in de post wijkbeheer. 
Dit betekent onder meer dat de wijkconcierges hun handgelden verliezen. De wijkconcierges krijgen 
echter een cruciale rol bij de voorbereiding en uitvoering van binnen het convenant genomen besluiten. 

Samenwerking met Stedelijke Vernieuwing 
Wijkgericht werken wordt vaak iets te eenzijdig in verband gebracht met kleinschalig wijkbeheer, 
waardoor het gevaar bestaat dat wijkontwikkelaars - zoals Zeestad in Den Helder - te ge'i'soleerd 
opereren en de sociale pijler en bewonersparticipatie bij hen minder vanzelfsprekend wordt. Enkele 
jaren terug speelde dat met name in het Stadshart in enige mate. Daarom is de afgelopen twee jaar 
extra moeite gestoken in samenwerking tussen wijkmanagement en de Stadshartontwikkelaars. Dat 
heeft onder meer geresulteerd in een gezamenlijk tot stand gebracht sociaal-cultureel-economisch 
wijkplan. Ook het uitwerkingsplan is gezamenlijk tot stand gekomen. Het wijkplatform wordt overal bij 
betrokken. In Nieuw Den Helder wordt de samenwerking de komende tijd versterkt met de omvorming 
van het leefbaarheidspanel tot een volwaardig wijkplatform, waar Zeestad regulier deel van uitmaakt. 
Het doel is om met name in de stedelijke vernieuwingswijken het 'gebiedsgericht werken' verder te 
optimaliseren. Ook de wijkmanagers gaan steeds gebiedsgerichter te werk. 



Komst Veiligheidshuis 
In mei 2007 is het Veiligheidshuis Den Helder geopend. In dit huis werken vele ketenpartners op het 
gebied van preventie, zorg en repressie samen om de veiligheid van de Helderse wijken te vergroten. 
De doelstellingen van het Veiligheidshuis stroken geheel met die van het wijkgericht werken. Toch 
hebben wij in de afgelopen periode ook toegenomen onduidelijkheden en coordinatieproblemen 
gevoeld. Nieuw Den Helder was bijvoorbeeld tegelijkertijd het toneel van wijkmanagement, 
Veiligheidshuis, Stedelijke Vernieuwing van Zeestad en ook nog een intensief wijkadoptieproject van de 
rijksoverheid. Zoveel aandacht is mooi en de wijk heeft dat zeker nodig, maar dit leidt onvermijdelijk tot 
onduidelijkheden in verantwoordelijkheden en doublures in aandachtsgebieden. Dat is niet erg, zolang 
dat tijdelijk is. Wij constateren dan ook met genoegen dat de onderscheiden rollen zich nu goed 
beginnen af te tekenen: Veiligheidshuis voor de multidisciplinaire persoonsgerichte aanpak, Zeestad 
voor concrete Stedelijke Vernieuwingprojecten, en wijkmanagement voor collectieve wijkbeheerzaken 
en regie op de grijze gebieden tussen deze drie entiteiten. 
Overigens heeft een van onze wijkmanagers tussen juni en September van dit jaar de rol van 
ketenbeheerder in het Veiligheidshuis waargenomen. 

Samenwerking 
Samenwerking met andere professionele partners, waaronder met name politie, opbouwwerk, de beide 
woningcorporaties, HVBWS, GGZ, tienercentra en straathoekwerk, is cruciaal voor het wijkgericht 
werken. Al dit soort partners nemen in de wijken hun eigen verantwoordelijkheden en de samenwerking 
met elkaar verloopt in grote lijnen steeds beter. 

Wet op de Maatschappelijke Ondersteuning (WMO) 
Het eerste prestatieveld van deze wet behelst burgerparticipatie. Het spreekt dan ook voor zich dat wij 
random de invoering van deze wet verschillende presentaties hierover hebben gehouden in onder meer 
de wijkplatforms. Dat burgerparticipatie ook vanuit de WMO belangrijk wordt geacht, maakt het ons 
alleen maar makkelijker om daar steeds nadrukkelijker op in te zetten. En niet via gescheiden trajecten, 
maar elkaar versterkend! 

Actualisatie benchmark 
Samen met zes andere Noord-Hollandse gemeenten heeft de gemeente Den Helder zich de maat laten 
nemen op allerlei aspecten van het wijkgericht werken, zoals de contacten met bewonersorganisaties, 
manieren om vraaggericht werken vorm te geven, of de mate waarin energie wordt gestoken in sociale 
doelstellingen. Begin September was de evaluatiebijeenkomst in Purmerend, waar we met drie van onze 
wijkplatformvoorzitters/-secretarissen heen zijn geweest. Den Helder bleek bij de meeste onderwerpen 
niet uit de toon te vallen ten opzichte van de andere gemeenten. Het komende halfjaar beleggen we 
enkele gezamenlijke bijeenkomsten, waarin we gedetailleerder ingaan op onderwerpen waar de meeste 
gemeenten in de dagelijkse praktijk moeite mee hebben. Doel is om van elkaar te leren en ideeen op te 
doen voor verbeteringen in het wijkgericht werken. Dit alles gebeurt met betrokkenheid van het landelijk 
platform voor wijkgericht werken (LPB), waar wij lid van zijn. Het LPB organiseert onder meer jaarlijkse 
locatiedagen, waar wijkwerkers uit het hele land samenkomen voor inspiratie en uitwisseling van ideeen. 

3. Bewonersparticipatie 

Bewonersparticipatie is een cruciaal onderdeel van het wijkgericht werken. En daar bedoelen wij meer 
mee dan alleen de formele inspraakprocedures. Het gaat erom bewoners op verschillende manieren te 
betrekken aan de voorkant van (beleids)processen. Het stemt ons tot tevredenheid dat het aantal 
projecten waar volwaardige bewonersparticipatie bij komt kijken, toeneemt. De afgelopen tijd zijn de 
volgende concrete projecten in meer of mindere mate met bewonersparticipatie tot stand gekomen: 
- herinrichting Marsdiepstraat (de uitvoering ervan volgt nog) 
- ontwikkeling speeltuin 'Oase' in Nieuw Den Helder 
- verplaatsing woonwagencentrum De Schooten 
- sociaal-cultureel-economisch wijkplan Stadshart 
- uitwerkingsplan Stadshart 
- wijkveiligheidsplan Visbuurt 
- structuurvisie Julianadorp 
- kindvriendelijke wijk Julianadorp 
- leefbaarheidsaanpak Doorzwin 50/51 
- project Kinderen Anders Naar School (KANS) 
- project wijkarrangementen in De Schooten en Nieuw Den Helder 
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Daarnaast moet worden vermeld dat zaken als overlastbestrijding, herbestratingen en 
rioolwerkzaamheden al heel vaak gepaard gaan met bewonersparticipatie. 

Wijkschouwen 
Vorig jaar hebben wij voor het eerst wijkschouwen georganiseerd met groepjes bewoners om de 
kwaliteit van de openbare ruimte te meten. Alle vier de wijken kregen hun schouw, waarbij we in de 
namiddag tijdens een eenvoudige maaltijd begonnen met een instructie. Daarna gingen gemiddeld zo'n 
twintig tot dertig bewoners op pad, opgesplitst in groepjes van vier, onder begeleiding van medewerkers 
van de gemeentelijke afdeling Stadsbeheer. Doel was om aan de hand van invulformulieren en 
voorbeeldfoto's objectief te bekijken hoe het met de openbare ruimte is gesteld. Meestal werden zaken 
op niveau 'basis' beoordeeld, maar met name goten en trottoirs kregen op veel plaatsen het 
kwaliteitsniveau 'laag'. Veel bewoners vonden zo'n schouw leuk en zijn daardoor anders naar hun wijk 
gaan kijken. Wij vinden het prettig dat we ons werk ook eens laten beoordelen door bewoners, in plaats 
van door onszelf. Bovendien kunnen we onze beheerprioriteiten bijstellen indien zo'n schouw daar 
aanleiding toe geeft. Dit jaar heeft er alweer een schouw plaatsgevonden in de Stad Binnen de Linie en 
ook in de andere wijken houden wij dit wat ons betreft vast. 

Optuindagen 
'Optuindagen' zijn dagen waarop vele buurtbewoners samen met de gemeente enkele straten een fikse 
opknapbeurt geven. De bewonersorganisatie is opdrachtgever. De gemeente levert materiaal en 
menskracht, buurtbewoners steken hun handen uit de mouwen, er wordt gezorgd voor eten en drinken 
en bijvoorbeeld een springkussen voor de jeugd. 
De afgelopen twee jaar hebben er optuindagen plaatsgevonden in de Visbuurt (twee maal), Korvethof, 
Doorzwin (twee maal), Oostsloot, Zwanenbalg (twee maal) en de Kleine Rivierenbuurt (Nieuw Den 
Helder). De Jeruzalembuurt in Nieuw Den Helder mag op deze plaats apart worden genoemd, want daar 
heeft al twee maal de grootste optuindag van de stad plaatsgevonden onder de bezielende regie van 
een enthousiaste groep bewoners. Natuurlijk verleenden wij als gemeente alle medewerking. Volgend 
jaar komt daar weer een nieuwe optuindag. 
We proberen de bewonersverenigingen in De Schooten en Boatex enthousiast te maken om daar 
binnenkort ook een optuindag te organiseren. Of misschien wel een keer in heel Den Helder! 

Pluimuitreikingen 
In navolging van onze voomemens in het Programma Wijkgericht Werken 2007-2010 organiseren we 
een jaarlijkse pluimuitreiking voor actieve bewoners. Vorig najaar deed onze burgemeester dat op 
feestelijke wijze en ook dit najaar steken we hier weer energie in. Wij zetten nadrukkelijk ook bewoners 
in het zonnetje die actief zijn in de sociale betekenis van het woord. Wij hopen dat deze 
pluimuitreikingen andere bewoners stimuleren om ook actief te worden in hun buurt of wijk. 

Klantpanels politie 
De politie heeft de afgelopen periode weer enkele klantpanels georganiseerd, al dan niet in 
samenwerking met ons, waar bewoners deels zelf de prioriteiten van de politie mochten bepalen. Over 
het algemeen kunnen deze succesvol worden genoemd. 

Beheerstichting Duinpark 
Een mooi voorbeeld van bewonersparticipatie in het wijkbeheer is de inmiddels opgerichte 
Beheerstichting van bewoners in het Duinpark van Nieuw Den Helder. Het beheer van fase 1 van het 
park (Duindreef en omgeving) is overgedragen aan de Stichting en fase 3 (Duinbrink en omgeving) volgt 
uiterlijk 1 januari aanstaande. De resterende delen van het park volgen daarna fasegewijs. 
De samenwerking tussen gemeente en Beheerstichting is - zeker in de ogen van de bewoners - voor 
verbetering vatbaar. Dat heeft grotendeels te maken met aanloopproblemen bij beide partijen en 
verschillen in verwachtingspatronen over financiele kaders en verantwoordelijkheden. Mede omdat het 
draagvlak voor actief zelfbeheer onder bewoners sowieso aan de dunne kant is, vergt dit proces de 
komende tijd zeker nog inspanningen om de Beheerstichting te laten floreren. Maar als dat lukt, ontstaat 
er wel iets dat uitzonderlijk is voor Nederland. 

Buurtvriendenproject Nieuw Den Helder 
Als gevolg van de recentelijke totstandkoming van de grote speeltuin, het Cruijff Court en (in 2009) het 
nieuwe Multifunctionele Centrum langs de Texelstroomlaan is er op vrijwel spontane wijze een 
buurtvriendenproject ontstaan, die toezicht houdt in dit gebied. Zij krijgen uiteraard veel ondersteuning 
van Zeestad en onze wijkwerkers. Woningstichting en Zeestad hebben een tijdelijke flat aan de 
Peelstraat geregeld met uitzicht op de speeltuin, die als uitvalsbasis gaat dienen voor mensen die iets 
gaan betekenen in beheer en toezicht. 



Caravangesprekken Zuiderzeebuurt 
In het kader van het rijksadoptieproject Zuiderzeebuurt (het rijk maakte zich sterk voor een aantal 
probleemwijken in Nederland) hebben er in mei 2007 op verschillende dagen caravangesprekken 
plaatsgevonden tussen medewerkers van gemeente/Zeestad en Woningstichting en bewoners van de 
Zuiderzeebuurt over toekomstige ingrepen in hun buurt en (vooral) van hun woningen. Bureau Forum uit 
Utrecht was daar ook bij betrokken. Een door Woningstichting ingehuurde architect legde de bewoners 
aan de hand van tekeningen uit wat er aan de woningen veranderd zou kunnen worden. Bewoners 
opperden ook ideeen voor veranderingen in de openbare ruimte. Zeestad komt later dit jaar met een 
uitwerking van de resultaten van de gesprekken. Wij juichen dit soort gesprekken met bewoners toe, 
maar alleen als er concreet en gegarandeerd zicht is op een spoedig vervolg. 

Wijkmanifestaties 
Ook de afgelopen twee jaar heeft Zeestad weer succesvolle wijkmanifestaties in Nieuw Den Helder 
georganiseerd, waar vele partijen hun bijdrage aan geleverd hebben. Deze manifestaties hebben het 
bestuur van BVS Samen Sterker ge'mspireerd tot het organiseren van een grootse wijkmanifestatie in 
De Schooten, dat op 6 September jongstleden heeft plaatsgevonden. Natuurlijk hebben wij daaraan alle 
medewerking verleend. De bewonersvereniging heeft zich al voorgenomen om op volgend jaar op 
herhaling te gaan. 

4. Bewonersorganisaties, wijkplatforms en bewonerspanels 

Algemeen 
Hoewel de intensiteit van de samenwerking per organisatie verschilt, kunnen we stellen dat we 
regelmatig en positief contact hebben met alle bewonersorganisaties. De meeste bewonersorganisaties 
ontvangen van ons een jaarlijkse subsidie voor hun organisatiekosten en (vooral) voor activiteiten voor 
de wijk. De hoogte van de subsidie wordt bepaald door het aantal inwoners van de buurt of wijk die elke 
organisatie vertegenwoordigt. Dit jaar zetten we een verdere stap op weg naar een systeem waarbij het 
aantal activiteiten van de organisaties meer bepalend wordt voor de hoogte van de subsidie. 

Het belangrijkste aandachtspunt voor de wijkplatforms Binnen de Linie, De Schooten en Julianadorp en 
het leefbaarheidspanel voor bewoners in Nieuw Den Helder is de status en de meerwaarde ervan. Er 
hebben enkele bijeenkomsten met de gezamelijke platformvoorzitters plaatsgevonden, waar uitgebreid 
is gesproken over rol en ambitie van de platforms, en ook over werkbudgetten. Dat heeft geresulteerd in 
een Stuurgroep Wijkgericht Werken, die binnenkort van start gaat. De wijkplatformvoorzitters maken 
daar prominent deel van uit. Deze Stuurgroep krijgt een belangrijke rol bij de bewaking van de uitvoering 
van het Programma Wijkgericht Werken 2007-2010 en bij de uitvoering van het Convenant Wijkaanpak-
Plus (zie hoofdstuk 2), waar een flinke inbreng van de wijkplatforms wordt verwacht. 
Onderstaand volgt een overzicht van de stand van zaken van de bewonersorganisaties per wijk. 

Stad Binnen de Linie 
De volgende bewonersorganisaties zijn momenteel actief in deze wijk: 

-Werkgroep Centrum. Deze vormt tegelijkertijd het bestuur van buurthuis centrum. De afgelopen 
periode zijn ze actief betrokken geweest bij de discussies over het uitwerkingsplan voor het 
stadshart en bij de herinrichting van twee woonstraten. 

-Belangenvereniging Visbuurt. Een actieve vereniging, die de afgelopen periode optuindagen heeft 
helpen organiseren, een grootse Dag voor de Jeugd heeft georganiseerd en altijd volop 
betrokken is geweest bij de totstandkoming van het buurtveiligheidsplan. 

-Stichting Tuindorp- en Geleerdenbuurtbelangen. Zij beheren tevens buurthuis Elto in Tuindorp en 
zijn de afgelopen periode actief geweest bij de vernieuwing van speeltuin Elto. Deze club is altijd 
bereid te investeren in bijvoorbeeld voorzieningen voor de jeugd in de buurt. 

-Belangenvereniging Indische Buurt. Sinds eind 2006 heeft deze vereniging veel energie gestoken 
in het bevorderen van de participatie van burgers in de wijk. Dit deden zij onder meer door hen 
te betrekken bij de brede schoolontwikkeling aan de Pasteurstraat, speelvoorzieningen in de 
Billitonstraat en de Balistraat. Voorts was de vereniging nadrukkelijk betrokken bij de inspraak 
rond de Stelling van Den Helder en het project Kinderen Anders Naar School (KANS). 

Het wijkplatform is ongeveer eens per twee maanden bij elkaar gekomen. Er zijn vele presentaties 
gehouden over vele onderwerpen. Met name de Stadshartontwikkelingen zijn regelmatig aan de orde 
gekomen. De wijkcommissies hebben zitting in het wijkplatform; zij hebben een signalerende functie. 



Nieuw Den Helder 
Deze wijk kent een grote verscheidenheid aan actieve bewonersorganisaties: 

-Stichting Wijkbelangen, met de nadruk op Nieuw Den Helder-Centrum. Deze heeft nieuwe 
bestuursleden, die zich positief kritisch opstellen jegens het handelen van onder meer gemeente 
en politie, maar zich ook op andere fronten laten gelden, zoals het buurtvriendenproject (zie 
elders in deze rapportage). 

- Buurtvereniging Jeruzalem-Vechtbuurt. Deze is steeds actiever geworden en behoort nu tot de 
actiefste bewonersverenigingen, die zich overal laat horen, veel dingen aankaart, volop 
betrokken is bij de exploitatie van buurthuis De Kroft en grootse optuindagen organiseert. 

-Bewonerscommissie Dollardlaan/Noordzeestraat/Nieuwland. Dit is een goedgeorganiseerde, 
hechte organisatie, die al jaren op dezelfde wijze functioneert. Ze hebben 
straatvertegenwoordigers, kaarten in het oog springende zaken bij gemeente en instellingen aan 
en organiseren jaarlijkse buurtfeesten. 

-Bewonerscommissie Kleine Rivierenbuurt. Ook deze commissie is goed georganiseerd en 
functioneert al jarenlang op dezelfde wijze. Zij hebben mede een optuindag georganiseerd en 
houden grote jaarvergaderingen voor de hele buurt, waar van alles wordt besproken. 

-Belangenvereniging Zuidooster. Deze bestaat met name uit de beheerders van het buurthuis De 
Zuidooster. Vanuit het buurthuis werden zo nu en dan enkele dingen voor de wijk 
georganiseerd. Recentelijk verkeren ze in organisatorische en financiele moeilijkheden. Samen 
met andere partners wordt gewerkt aan mogelijke oplossingen. 

-Bewonersstichting Korvethof. Zij zorgen voor een goed beheer van het Korvethof, door regelmatig 
zaken bij de gemeente aan te kaarten. Ook hebben zij een keer een optuindag georganiseerd. 

-Stichting OOK (Ongeruste Oude Koppen). Deze club van enkele actievelingen brengt zo nu en dan 
adviezen naar ons uit, maar heeft ook maatschappelijke bezigheden buiten de gemeente om. 

-Huisduinerbelang. De oudste allemaal, met de hoogste organisatiegraad en een eigen 
dorpskrantje. Het Huisduinerbelang is betrokken bij vrijwel alles wat er in Huisduinen gebeurt. 

Daarnaast kunnen we melden dat er op initiatief van enkele bewoners een Participatieplatform Nieuw 
Den Helder is opgericht, die meedenkt over ontwikkelingen in de wijk en op eigen initiatief adviezen 
verstrekt. Woningstichting heeft in deze wijk twee actieve wijkcommissies, die prima contacten met de 
gemeente onderhouden. 

Het overgrote deel van alle bovengenoemde organisaties zendt vertegenwoordigers naar de 
bijeenkomsten van het wijkbrede leefbaarheidspanel van en voor bewoners. Dit panel komt zo'n vijfmaal 
per jaar bijeen. Gemiddeld zijn er zo'n vijftien aanwezigen. Kort geleden is er een nieuwe voorzitter en 
secretaris aangesteld. Op dit moment ligt er een concreet voorstel om dit leefbaarheidspanel te 
verbreden tot een wijkplatform, gelijk aan de andere drie wijken. 

De Schooten/Boatex 
Zowel BVS Samen Sterker als Wijkvereniging Boatex zijn de afgelopen twee jaar versterkt met nieuwe 
bestuursleden, en dat is te merken. De verenigingen maken zich meer bekend in de wijk, doen meer 
aan werving en activiteiten en roeren zich nadrukkelijker richting gemeente en andere instellingen. BVS 
Samen Sterker organiseerde op 6 September van dit jaar in samenwerking met het opbouwwerk een 
succesvolle wijkmanifestatie. 
De bewonersvereniging Friese Buurt leidt de laatste tijd een vrijwel slapend bestaan, in elk geval voor 
wat contacten met de gemeente betreft. De Schooten heeft daarnaast twee wijkcommissies van 
Woningstichting, die ook prima contacten met de gemeente onderhouden. 
Het wijkplatform De Schooten/Boatex is de afgelopen periode gemiddeld zo'n vijfmaal per jaar 
bijeengekomen. Vertegenwoordigers van verschillende organisaties en afdelingen hebben er 
presentaties gehouden over onder meer de invoering van de WMO, handhaving, wijkschouw, 
wijkservicepunt, bestemmingsplan, wijkarrangementen, of projecten van Woningstichting. 

Julianadorp 
In 2006 is in Julianadorp een nieuwe bewonersvereniging ontstaan: Bewonersvereniging Zwanenbalg. 
Sinds 2007 ontvangt deze actieve club subsidie in het kader van wijkgericht werken. 
De rest van de wijk wordt nog altijd op vertrouwde wijze vertegenwoordigd door de Bewonersvereniging 
Julianadorp (BVJ). Deze heeft een kritische houding naar de gemeente, maar is ook zelf actief. Zo 
steekt zij regelmatig geld in speeltoestellen in de wijk en is zij betrokken bij de organisatie van 
bewonersavonden over overlast en dergelijke. 

Het wijkplatform Julianadorp is de afgelopen periode zo'n vijfmaal per jaar bijeengekomen. Een half jaar 
geleden heeft de voorzitter zich teruggetrokken. Er is nu een voorlopige vervanger. De wijkcommissies 
hebben zitting in het wijkplatform; zij hebben een signalerende functie. 
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5. Wijkservicepunten / Multifunctionele Centra 

De concepten van 'wijkservicepunten' en 'Multifunctionele Centra' zijn de afgelopen tijd volledig in elkaar 
geschoven, omdat er veel overlap tussen zat. We spreken nu nog slechts over een centraal 
voorzieningenpunt in de wijk, ongeacht of de ontwikkeling nu begonnen is als wijkservicepunt of als 
multifunctioneel centrum. Het gaat om een plek in de wijk waar gemeentelijke informatie is te verkrijgen, 
waar internetfaciliteiten zijn, waar wijkconcierge, wijkagent, wijkmeester of maatschappelijk werk 
spreekuren houden, waar sociaal-culturele activiteiten worden ontplooid, waar bewonersverenigingen 
een plek in krijgen en waar vergaderingen en bewonersavonden worden gehouden. We geven per wijk 
een overzicht van de stand van zaken. 

De Schooten 
In De Schooten is er het afgelopen jaar hard gebouwd aan het wijkservicepunt, als aanbouw aan 
buurthuis De Boerderij. De officiele opening vindt plaats op 4 oktober, tegelijk met de viering van het 
veertigjarig bestaan van De Boerderij. Er is een periodiek bijeenkomende programmaraad van de 
belangrijkste deelnemende partijen geformeerd om de opstartperiode in goede banen te leiden. Daar 
maken naast de HVBWS zelf in elk geval het opbouwwerk, de GGZ en de gemeente deel van uit. Met 
name de HVBWS is bezig om vele partijen te binden aan dit centrale punt in de wijk. Zoals het er nu 
naar uitziet, gaat naast wijkconcierge en politie ook het maatschappelijk werk er spreekuren houden, en 
gaan Esdege Reigersdaal en 's Heerenloo zorgen voor bemensing van de wijkhuiskamer. Er wordt aan 
nog veel meer gedacht, bijvoorbeeld aan multiculturele kooklessen. 
We vinden het jammer dat bewonersvereniging BVS Samen Sterker nog niet volledig wenst over te 
gaan naar het wijkservicepunt, maar ze beginnen er wel met spreekuren. 

Nieuw Den Helder 
In Nieuw Den Helder Net de concrete ontwikkeling van het nieuwe Multifunctionele Centrum zo lang op 
zich wachten, dat we vorig jaar hebben besloten het bestaande gebouw van de voormalige dansschool 
Corma tijdelijk open te stellen. De schoonmaak en het gebruiksklaar maken is gebeurd door vrijwilligers 
en door de beheerder van het huidige wijkcentrum De Dintel. Het afgelopen jaar hebben allerlei groepen 
van het gebouw gebruikgemaakt, waaronder muzikale jongeren, Antilliaanse kerken en kinderen met 
hun activiteiten. Ook is het gebouw gebruikt voor verscheidene eenmalige bijeenkomsten en 
festiviteiten. De exploitatie vond plaats onder regie van een programmaraad, die bestond uit 
vertegenwoordigers van de Stichting WMD (nu De Wering), HVBWS, bewonersvereniging en de 
gemeente. Inmiddels is het gebruik van het gebouw beeindigd, omdat de slopershamer onderweg is ten 
behoeve van de bouw van het nieuwe Multifunctionele Centrum. 
Wij kijken met een positief gevoel terug op de tijdelijke openstelling van het gebouw. Vanwege de 
minimale middelen was het niet geheel zonder risico's en moesten wij en met name Stichting De Wering 
er veel energie in steken, maar het heeft bij verscheidene partijen positieve energie gegenereerd en 
nieuwe samenwerkingsverbanden gesmeed waar ook de ontwikkeling van het definitieve 
Multifunctioneel Centrum baat bij heeft. 

Julianadorp 
In Julianadorp draait reeds een voorlopig wijkservicepunt in Boterzwin. In dit wijkservicepunt houdt de 
wijkconcierge spreekuur en houdt de bewonersorganisatie BVJ haar vergaderingen en spreekuren. Ook 
het wijkteam maakt er gebruik van als uitvalsbasis in de wijk. Daamaast wordt veelvuldig gebruik 
gemaakt van het vlakbij gelegen wijksteunpunt-plus, voor bewonersbijeenkomsten en dergelijke. Daar is 
ook een initiatief ontstaan voor een 'Van Harte-Restaurant', met een sociaal oogmerk. 
De ontwikkeling van een definitief multifunctioneel centrum in de Drooghe Bol is de afgelopen tijd helaas 
nauwelijks dichterbij gekomen, omdat er te weinig financieel draagvlak voor is. De HVBWS heeft de 
wens geuit om een MFC bij't Zwanennest in Middelzand te starten en zijn op eigen initiatief de 
mogelijkheden daarvoor aan het onderzoeken. 

Stad Binnen de linie 
In het kader van de Stadshartontwikkelingen is er een nadrukkelijke wens voor een multifunctioneel 
centrum. We hebben echter nog geen definitief standpunt ingenomen over locatie en dergelijke, omdat 
dit afhankelijk is van enkele andere mogelijke ontwikkelingen, zoals een herhuisvesting van de 
bibliotheek. 



6. Overlast 

Overlast behoort tot de meestvoorkomende kwesties waar wijkwerkers mee te maken hebben. Met 
name overlast van hanggroepen op straat blijft de kop opsteken. Omdat ze zo moeilijk oplosbaar zijn, 
komen dezelfde problemen op dezelfde plekken regelmatig terug op de agenda's van bewonerspanels, 
opbouwwerk, wijkconcierge of wijkagent. Niet het rondhangen op zich beschouwen wij daarbij als 
probleem, maar de eventuele overlast die zij veroorzaken. Daarbij is er een belangrijk verschil in 
problematiek tussen groepen van pubers of jonger, en enkele groepen van volwassenen. 
De beste resultaten worden niet geboekt met alleen harde politieacties (want de groepen vertonen de 
week erop gewoon weer hetzelfde gedrag), maar met communicatie tussen jongeren, hun ouders, 
omwonenden en professionele partijen. Wij hebben de afgelopen jaren hierin behoorlijk ge'mvesteerd, 
met name door middel van bewonersavonden. De politie is daar altijd actief bij betrokken, evenals 
regelmatig het opbouwwerk en het straathoekwerk van Bureau Jeugdzorg. We kunnen inmiddels bogen 
op enkele bemoedigende resultaten. Het Veiligheidshuis steekt steeds meer energie in de individuele 
problemen die achter het overlastgevende gedrag schuilgaan. 
Gedragsverbetering blijft echter broos; vaak is langdurige aandacht nodig. Bovendien wordt voor 
duurzame oplossingen ook eeh andere houding van omwonenden verwacht: opener, met een minder 
kort lontje. Dat lijkt een nederlaag tegenover de jongeren, maar het betaalt zich later vaak dubbel en 
dwars uit. Want hoe graag mensen het ook willen, de oplossing kan niet alleen van gemeente en politie 
komen. 

Wat betreft hanggroepen behoren de volgende plekken de laatste tijd tot de 'hotspots': Texelstroomlaan, 
Jeruzalembuuurt, Grote Rivierenbuurt, Heiligham, Spoorstraat bij McDonald's, Juliana- en 
Bemhardplein, NS-station, Koningstraat, Oud-Den Helder, Drooghe Bol, Doorzwin 26/27, delen van 
Kruiszwin en Middelzand, en het Noorderhaventerrein. 

Zeecontainer Jeruzalembuurt 
In de Jeruzalembuurt hebben wij kort geleden naast buurthuis De Kroft een door Stichting Herstelling op 
fraaie wijze opgeknapte zeecontainer neergezet, die dienst doet als hangplek voor jongeren. Het is een 
project waarbij ten behoeve van een fatsoenlijk beheer samenwerkingsverbanden tot stand zijn gebracht 
tussen wijkmanager, wijkconcierge, gemeentelijke handhavers, politie, Bureau Jeugdzorg, het buurthuis 
en de jongeren zelf. Wij hopen dat dit qua resultaten tot voorbeeld mag gaan dienen voor wijken elders 
in de stad. 

Aanpak illegaal vuil 
In Nieuw Den Helder zijn tussen maart en juli van dit jaar extra inspanningen verricht om illegaal vuil uit 
het straatbeeld te krijgen. We hebben brieven en folders met informatie verspreid, op de afvalcontainers 
wordt informatie weergegeven over de juiste wijze van afvalaanbieding en er is strenger gehandhaafd op 
overtreders. Belangrijk daarbij was dat er niet meer eerst gewaarschuwd is, maar meteen bonnen 
werden uitgeschreven. Binnenkort evalueren wij de resultaten hiervan. 
Met name langs de Texelstroomlaan bleef ons beleid van kracht dat rotzooi - inclusief meubels - zonder 
waarschuwingen wordt meegenomen. Ook wat zwervende winkelwagentjes betreft hebben wij in 
samenwerking met de winkeliers de zaak onder controle. 

Woonketen niet gesloten 
Veel overlast vloeit deels voort uit 'gaten' in onze woonketen. Dat wil zeggen dat er mensen zijn die op 
straat zwerven of zich laten uitbuiten door huisjesmelkers, omdat ze niet (meer) in aanmerking komen 
voor welke andere woonvorm dan ook. Bovendien ontbreekt het aan een aantal woonvormen, zoals 
containerwoningen. Dit, gecombineerd met te weinig aandacht vanuit professionele instellingen, 
stimuleert allerlei vormen van overlastgevend gedrag. 

Programmatisch handhaven 
Deze term betekent dat we bij het handhaven prioriteiten stellen en bepaalde zaken dus ook minder 
handhaven. Met name op het gebied van parkeeroverlast en de spontane vergroting van tuinen leidt dit 
her en der tot ontoelaatbare situaties. Het blijkt dat programmatisch handhaven zich niet altijd goed 
verhoudt tot de dagelijkse wijkwerkelijkheid en daar hebben vele wijkwerkers (en uiteraard bewoners) 
last van. Wij gaan ons de komende tijd bezinnen op dit probleem. 



7. Overige zaken 

Schoon, heel en veilig 
De klantenservice heeft de afgelopen periode opnieuw een grote hoeveelheid meldingen ontvangen, 
waarvan een groot deel snel werd opgelost door onze wijkteams, of door andere eenheden zoals ons 
team handhaving. De wijkconcierges hebben ook vele meldingen ter hand genomen, die zij deels op hun 
wijkspreekuren binnenkregen. De meldingen betroffen de meest uiteenlopende zaken. In met name 
reparatie en vervanging van speeltoestellen hebben we de afgelopen periode opvallend veel energie 
gestoken. 
Het loopt over het algemeen niet storm op de spreekuren van de wijkconcierges, maar er komt genoeg 
publiek op af om ze voort te zetten. Bovendien zijn veel spreekuren gelijkgetrokken met die van de 
wijkagent, waardoor mensen gemakkelijk kunnen worden doorverwezen en gemeente en politie elkaar 
ook onderling regelmatiger spreken. 

Project KANS 
De reeds gegroeide samenwerkingsverbanden tussen partijen maakten het des te gemakkelijker om in 
de Stad Binnen de Linie het project KANS op te zetten: Kinderen Anders Naar School. Aanleiding was 
de autochaos en de verkeersonveiligheid die de laatste tijd random scholen aan de orde van de dag 
waren. Op bewonersavonden zijn samen met partners als scholen, politie en opbouwwerk afspraken 
gemaakt met ouders en omwonenden om de verkeerssituatie flink te verbeteren. De maatregelen zijn 
een mix van gedragsverandering en fysieke aanpassingen. 

Keurmerk Veilig Ondememen (KVO) 
Het afgelopen jaar hebben we in het stadshart acht bijeenkomsten met ondememers en 
meldpunthouders (coordinerende winkeliers uit elke straat) georganiseerd met als doel om het 
winkelgebied van het stadshart veiliger te maken. Met name winkeldiefstal, gevoelens van bedreiging en 
jongerenoverlast passeerden de revue. De wijkmanager trad daarin samen op met de andere partijen. 

Wijkeconomie 
De economische pijler van het wijkgericht werken is de afgelopen twee jaar weinig uit de verf gekomen. 
In de praktijk is het ook moeilijk om een onderscheid te maken tussen sociale en economische 
doelstellingen. Re'mtegratietrajecten hebben weliswaar betrekking op werk (dus economie), maar 
worden eigenlijk geboren uit sociale overwegingen. Juist de wat meer economisch gerichte initiatieven 
zijn ofwel niet wijkgericht ofwel lastig van de grond te krijgen. Zoiets als kleinschalige wijkgebonden 
bedrijvigheid is vaak een ambitieniveau te hoog voor de kansarmen waar ze voor bedacht worden. We 
hebben op een van de vorige wijkmanifestaties in Nieuw Den Helder een deskundigentafel voor 
startende ondememers georganiseerd, maar daar kwam vrijwel geen enkele ge'i'nteresseerde op af. 
Mede daarom hebben we onze insteek wat deze pijler betreft omgedraaid: we nemen er zelf geen 
initiatieven in, maar proberen wel zoveel mogelijk medewerking te verlenen indien een ondememer met 
concrete ideeen op het gebied van wijkeconomie komt. Onze bedrijfscontactfunctionaris kan daar dan 
een prima rol in vervullen. 

Buurtveiligheidsplan Visbuurt 
Samen met de Belangenvereniging Visbuurt en andere partners zoals de brandweer hebben wij een 
buurtveiligheidsplan tot stand gebracht dat er zijn mag. Het is echt een co-produkt van wijkbewoners, 
gemeente en instellingen geworden, waar bijvoorbeeld enquetes en bewonersavonden aan ten 
grondslag hebben gelegen. Het programma is in uitvoering; daarvoor hebben wij vanuit het produkt 
wijkbeheer 80.000 euro aanvullend beschikbaar gesteld, bovenop gebruikmaking van reguliere 
budgetten. De volgende resultaten zijn er tot nu toe mee geboekt: 
- verbetering openbare verlichting, 18 armaturen in stegen, in samenwerking met bewoners 
- plaatsen klappalen om auto's tegen te houden voor bereikbaarheid 
- waarschuwingsstickers uitgedeeld voor fout parkeren op hoeken van straten 
- verkeersdrempel en VOP aangelegd, bij twee scholen 
- optuindag 
- boomworteldruk aangepakt 
- vier hondenpoepstations geplaatst 
- speelplek gerealiseerd in Van Hogendorpstraat en Limburg van Stirumstraat 
- speelplekken heringericht en voorzien van nieuwe ondergronden 
- nieuwe veiligheidssluis in Vijzelstraat 
- nieuwe speeltoestellen in Beukenkampstraat en Jonkersstraat 
- anti-diefstalpaal en antihufterpaal geplaatst 



- groen op Vismarkt hersteld 
- onderdoorgang prikfabriek opgeknapt 
- nieuw hekwerk om perk geplaatst 

Het afgelopen jaar lag de nadruk op het aanspreken op gedrag van bewoners, gedragsregels en 
consequenter handhaven door gemeente en politie. Dat laatste is nog een punt van ontevredenheid 
onder bewoners, evenals (de gevolgen van) net splitsen van woningen. 

Jong zijn in Julianadorp 
Uit de Structuurvisie Julianadorp kwam zo'n twee jaar geleden een programma 'jong zijn in Julianadorp' 
voort. Later is aangesloten bij het intemationale netwerk Child Friendly Cities, dat niet de problemen, 
maar de kansen centraal stelt. In november 2006 hebben we daar een kleine conferentie aan gewijd. 
Veel van de geformuleerde uitgangspunten zijn terechtgekomen in onze recentelijke Conceptnota 
Jeugdbeleid. In de tussenliggende periode hebben we studenten van InHolland enquetes en gesprekken 
laten afnemen onder verschillende typen jeugdgroepen. De LVG-jeugd (licht-verstandelijk gehandicapt) 
kreeg speciale aandacht, gericht op integratie en uitgaande van hun eigen kracht. Ook zijn in de 
tussenliggende periode veel speelvoorzieningen in de wijk al opgeknapt. 

Voorlichtingspagina 
De afgelopen periode hebben we weer vele pagina's in het Helders Weekblad gevuld met een ongeveer 
eens in de zes weken verschijnende rubriek 'wijkgericht werken'. Daarin staat allerlei nieuws met 
betrekking tot bewonersparticipatie in de Helderse wijken. 

Wijkactieplannen 
Wij (en vele anderen) beschouwen wijkactieplannen als de ideale dragers van het wijkgericht werken: de 
knooppunten waar informatievoorziening, afstemming van activiteiten en inspelen op bewonerswensen 
op wijkniveau samenkomen. 
Het eerste wijkactieplan is een feit. Eind vorig jaar is bij alle huishoudens in De Schooten en Boatex een 
integraal wijkactieplan op de deurmat gevallen, waarin beknopt staat beschreven wat iedereen de 
komende jaren in zijn of haar wijk aan concrete veranderingen kan verwachten. 
Natuurlijk is er bewonersparticipatie aan dit plan voorafgegaan: het opbouwwerk heeft een 
bewonerspanel geformeerd die zich enthousiast over kansen en problemen van de wijk heeft gebogen. 
Daamaast hebben bewonersverenigingen en individuele bewoners allerlei opmerkingen gemaakt en 
wensen geuit. Alle reacties zijn door ons (of door Woningstichting of politie) van een antwoord voorzien 
en indien relevant en haalbaar in het uiteindelijke wijkactieplan meegenomen. Nu zitten we in de 
monitoringsfase, want wat erin staat, moet wel nagekomen worden. Of, indien het aandachtspunten 
betreft die nog niet onmiddellijk waren toegezegd: regelmatig onder de aandacht worden gehouden. 
Daarom staat het wijkactieplan telkens weer op de agenda van het wijkplatform en houdt de 
bewonersvereniging een goede vinger aan de pols. 
Veel van onze afdelingen moeten wennen aan zo'n wijkactieplan. Niet iedereen realiseert zich dat er nu 
verwachtingspatronen in de wijk leven die blijvende aandacht behoeven en die het moeilijker maken 
voor een team of afdeling om andere prioriteiten te stellen. 

De eerstvolgende wijk waar wat ons betreft een wijkactieplan van de grond moet komen, is de Stad 
Binnen de Linie. Bewonerswensen zijn reeds ge'i'nventariseerd; nu zetten onze eigen afdelingen op een 
rij wat ze de komende jaren voor concrete plannen hebben in deze wijk. 

Wijkcoordinatieteams en buurtbeheerteams 
Wijkcoordinatieteams bestaan uit de 'wijkwerkers' van verschillende afdelingen en organisaties. Zij 
komen ongeveer elke maand bijeen voor informatieoverdracht, afstemming en het nemen van 
gezamenlijke besluiten over kleine zaken in het wijkbeheer. Want veel kwesties raken meer dan een 
beleidsveld of functionaris. Deelnemers kunnen zijn de wijkconcierge, wijkagent, opbouwwerker, 
handhaver openbare ruimte en de wijkmeester van Woningstichting. Deze teams zorgen voor een 
betere samenwerking tussen mensen die alien weliswaar werken in dezelfde wijk, maar elkaar niet 
noodzakelijkerwijs veel tegenkomen. De laatste tijd zijn veel partners daardoor opener naar elkaar 
geworden. 

Opbouwwerk 
Voor ambities in het wijkgericht werken is goed opbouwwerk onontbeerlijk. Het vernieuwingsproces van 
het opbouwwerk van de Stichting De Wering heeft er geleid tot een werkhouding die meer aansluit bij 
wat we willen: vergroting van de bewonersparticipatie en ondersteuning bewonersorganisaties, en 
aanpak overlast. Deze positieve constatering is ook uitgebreid met het opbouwwerk besproken. Elkaar 
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blijven aanspreken op initiatief, concrete afspraken en resultaten blijft echter noodzakelijk, zoals dat 
eigenlijk bij alle samenwerkingsvormen het geval is. 

Toezichthoudersproject 
Bij het toezichthoudersproject in Nieuw Den Helder zijn door persoonlijke ontwikkelingen enkele 
deelnemers afgehaakt, zodat er nu nog maar drie over zijn. Zolang deze deelnemers actief zijn in het 
schoonhouden van de wijk, zetten we het project voort. We kijken de komende tijd wat nadrukkelijker 
naar mogelijke combinaties met andere trajecten op het gebied van dagbesteding en re'fntegratie. 

Afscheid van Begeleidingscommissie 
Op 19 juni van ditjaar hebben wij in een gezellige ambiance afscheid genomen van de 
Begeleidingscommissie Wijkgericht Werken. Deze commissie is als het ware aan het succes van het 
wijkgericht werken ten onder gegaan. Zij was namelijk in het leven geroepen om de opstart van het 
wijkgericht werken onder alle nieuwe, in 2003 geformuleerde ambities te begeleiden, maar van een 
opstart is inmiddels al lang geen sprake meer. Wat in 2003 nog ambities waren, draait nu. Leden van de 
begeleidingscommissie: bedankt! 

Aan deze voortgangsrapportage zijn de volgende documenten voorafgegaan: 

a. startnotitie wijkgericht werken (2002) 

b. (eerste) raadsinformatiebrief/voortgangsnotitie (2003) 

c. tweede voortgangsrapportage (2004) 

d. derde voortgangsrapportage (begin 2005) 

e. vierde voortgangsrapportage (eind 2005) 

f. vijfde voortgangsrapportage (2006) 

g. verslag van de conferentie wijkgericht werken (eind 2006) 

h. programma wijkgericht werken 2007-2010 (2007) 
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